
      ПРОТОКОЛ № 08–2024 
ІНТЕРАКТИВНЕ ЗАСІДАННЯ ПРЕЗИДІЇ 

Громадської організації «Вітрильна федерація України» 
(далі ГО «ВФУ»), код ЄДРПОУ: 14296808.  

19 травня 2024 року.         м. Київ  
Початок роботи о 21:00. 
Члени Президії, що присутні на засіданні: 

1.  Євген Мойсеєнко президент ГО «ВФУ», член Президії 
2.  Сергій Поліщук перший віцепрезидент ГО «ВФУ», член Президії 
3.  Сергій Шумілов віцепрезидент ГО «ВФУ», член Президії 
4.  Єлизавета Виноградова голова Комісії атлетів ГО «ВФУ», член Президії 
5.  Олексій Нижегородов член Президії 
6.  Олександр Баланюк член Президії 
7.  Григорій Голембієвський член Президії 

Запрошені: Олександр Ткач, виконавчий директор ГО «ВФУ» 
Участь у інтерактивному засіданні беруть сім членів Президії, статутні умови щодо 

наявності кворуму дотримано і Президія може виносити ухвали з питань порядку денного. 
Пропонований порядок денний та супровідні матеріали були попередньо надіслані всім 
членам Президії. Участь у роботі, взяли усі вищезазначені особи.  

Організаційна частина. 
Обрання головуючого та секретаря на засіданні Президії. 
Відповідно до Статуту ГО «ВФУ» головуючим на засіданні є президент ГО «ВФУ». 

Секретарем засідання запропоновано обрати – Олександра Ткача. 
ВИРІШИЛИ: на засіданні головує президент ГО «ВФУ» Євген Мойсеєнко, 

секретарем засідання – обрати виконавчого директора ГО «ВФУ» Олександра Ткача. 
Результати голосування: 

За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 
6 0 0 1 

Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ: Головує на засіданні президент ГО «ВФУ» Євген Мойсеєнко, 

секретар засідання — Олександр Ткач. 
Після узгодження пропонованого порядку денного сформовано і одноголосно 

затверджено остаточний Порядок денний засідання. 
ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

1. Розгляд звіту судді-інспектора на ЧУ серед юнаків у м. Черкаси.  
Доповідач: Сергій Шумілов. 
2. Призначення судді–інспектора на чемпіонаті України у класах ILCA та 

ULTRA та на всеукраїнських змаганнях «Вітрила Миколаївщини». 
Доповідач: Сергій Поліщук. 
3. Затвердження складу суддів на змагання «Вітрила Миколаївщини» серед 

юнаків і дівчат.  
Доповідач: Сергій Шумілов. 
4. Розгляд звернення керівника ВП ГО «ВФУ» «Федерація вітрильного спорту 

у Черкаській області». Доповідач: Олександр Ткач. 
5. Розгляд заяв про вступ до ГО «ВФУ».  
Доповідач: Олександр Ткач. 
6. Різне 
 6.1. Про порядок оплати стартових внесків для участі у чемпіонаті України в 

класах ILCA та ULTRA. 
Доповідач: Сергій Поліщук. 
 6.2. Щодо неповернення екіпажу яхти класу «470» з міжнародних змагань. 
Доповідач: Євген Мойсеєнко. 
 



СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ПЕРШЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО.  
Розгляд звіту судді-інспектора на ЧУ серед юнаків у м. Черкаси.  
Доповідач: Сергій Шумілов. 

Доповідач ознайомив присутніх з перебігом чемпіонату України серед юнаків у м. 
Черкаси, зазначивши що: 

- під час реєстрації було створено комісію по допуску, у складі голови Бюро регати 
Ю.В. Кисельової, та реєстраторки К. М. Дмитренко, які відмовились перевіряти сплату 
членських та стартових внесків (згідно вимог Положень ГО «ВФУ»). Завдяки чому до 
регати було допущено спортсменів які не сплатили стартові та навіть і членські внески.  

- представники відокремленого підрозділу (ВП) ГО «ВФУ» «Федерація вітрильного 
спорту у Черкаський області» також не здійснювали контроль щодо сплати внесків. 

-  Під час регати, саме на воді, грубих помилок не було. Члени перегонового, 
технічного та протестового комітетів виконували обов’язки належним чином. 

Під час проведення змагань водна поліція вчинила вибіркову перевірку суддівських 
катерів,  яка виявила відсутність документів  як на самі катери так і у судноводіїв, 
внаслідок чого було складено адміністративні протоколи та накладено штраф на 
відповідальну особу. Висновком є необхідність проведення відповідального контролю 
керівниками відокремлених підрозділів, які проводять спортивні заходи, за наявністю 
належним чином оформлених документів на плавзасоби та посвідчень судноводія. 

Після обговорення було запропоновано попередити керівників відокремлених 
підрозділів, щодо проведення відповідального контролю за належним оформленням 
документів  на плавзасоби та посвідчень судноводія. Звіт судді-інспектора прийняти до 
відома. Голосування по цьому питанню не проводили. 

СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ДРУГЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО.  
Призначення судді-інспектора на чемпіонаті України у класах ILCA та ULTRA, 

та на всеукраїнських змаганнях «Вітрила Миколаївщини». 
Доповідач: Сергій Поліщук. 

Доповідач повідомив присутніх, про те, що незабаром  розпочнеться чемпіонат 
України з вітрильного спорту у класах ILCA та ULTRA. Згодом будуть проведені 
всеукраїнські змагання з вітрильного спорту «Вітрила Миколаївщини» серед юнаків і 
дівчат.  

Задля проведення змагань на належному рівні з урахуванням вимог нормативних 
документів та приписів ГО «ВФУ», «Положення про сплату вступних та членських внесків 
до ГО «ВФУ» у 2024 році» та «Положення про сплату до ГО «ВФУ» стартових внесків», 
є потреба у призначенні на змагання судді-інспектора з наданням йому відповідних 
повноважень під час зазначених змагань.  

Після обговорення було запропоновано призначити суддю національної категорії 
Сергія Шумілова суддею-інспектором на чемпіонаті України з вітрильного спорту в класах 
ILCA та ULTRA, та на всеукраїнських змаганнях з вітрильного спорту «Вітрила 
Миколаївщини» серед юнаків і дівчат, з правом внесення змін до Вітрильницької 
інструкції; здійсненням контролю за роботою голів комітетів, комісій, бюро змагань тощо, 
виконанням умов зазначених вище положень, та інших нормативних документів та 
приписів ГО «ВФУ». 

Після закінчення спортивних змагань суддя-інспектор подає до Президії звіт, щодо 
роботи суддів під час проведення відповідного змагання.  

ВИРІШИЛИ: призначити суддю національної категорії Сергія Шумілова суддею-
інспектором на чемпіонаті України з вітрильного спорту в класах ILCA та ULTRA  та на 
всеукраїнських змаганнях з вітрильного спорту «Вітрила Миколаївщини» серед юнаків і 
дівчат з правом внесення змін до Вітрильницької інструкції; здійсненням контролю за 
роботою голів комітетів, комісій, бюро змагань тощо, контролем за  виконанням умов 
«Положення про сплату вступних та членських внесків до ГО «ВФУ» у 2024 році» та 
«Положення про сплату до ГО «ВФУ» стартових внесків» під час реєстрації для участі у 
змаганні, інших нормативних документів та приписів ГО «ВФУ». 

Після закінчення спортивних змагань суддя-інспектор має подати до Президії звіт, 
щодо роботи суддів під час проведення відповідного змагання. 



Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

6 0 1 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
2.1. Призначити суддю національної категорії Сергія Шумілова суддею-

інспектором на чемпіонаті України з вітрильного спорту в класах ІLCA та ULTRA та 
на всеукраїнських змаганнях з вітрильного спорту «Вітрила Миколаївщини» серед 
юнаків і дівчат з правом внесення змін до Вітрильницької інструкції; здійсненням 
контролю за роботою голів комітетів, комісій, бюро змагань тощо, контролем за  
виконанням умов «Положення про сплату вступних та членських внесків до ГО 
«ВФУ» у 2024 році» та «Положення про сплату до ГО «ВФУ» стартових внесків» під 
час реєстрації для участі у змаганні, інших нормативних документів та приписів ГО 
«ВФУ». 

2.2. Після закінчення спортивних змагань суддя-інспектор має подати до 
Президії звіт, щодо роботи суддів під час проведення відповідного змагання.  

СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ТРЕТЄ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Затвердження складу суддів на змагання «Вітрила Миколаївщини» серед 

юнаків і дівчат.  
Доповідач: Сергій Шумілов. 
Доповідач ознайомив присутніх зі складом суддівської колегії на всеукраїнські 

змагання «Вітрила Миколаївщини» (додаток 1 до протоколу). Зазначивши що не в усіх 
суддів сплачені членські внески до ГО «ВФУ» він запропонував наступне: судді 
національної та першої категорій які до 31 травня 2024 року не виконають вимог 
«Положення про сплату членських внесків до ГО «ВФУ» у 2024 році» будуть замінені за 
поданням Комітету з проведення змагань. 

Після обговорення було запропоновано затвердити склад суддівської колегії на 
всеукраїнські змагання «Вітрила Миколаївщини» з урахуванням пропозиції голови 
Комітету з проведення змагань. 

ВИРІШИЛИ: затвердити склад суддівської колегії на всеукраїнські змагання 
«Вітрила Миколаївщини» з урахуванням пропозиції голови Комітету з проведення 
змагань. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

6 0 1 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
3.1. Затвердити склад суддівської колегії на всеукраїнські змагання «Вітрила 

Миколаївщини» з урахуванням пропозиції голови Комітету з проведення змагань. 
3.2. Виконавчому директору направити подання до Мінмолодьспорту. 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ЧЕТВЕРТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Розгляд звернення керівника ВП ГО «ВФУ» «Федерація вітрильного спорту у 

Черкаській області». 
Доповідач: Олександр Ткач. 
Доповідач повідомив присутніх, що від керівника від ВП ГО «ВФУ» «Федерація 

вітрильного спорту у Черкаський області» надійшов запит на дозвіл перерахувати 
частину з отриманих стартових внесків в якості благодійної допомоги черкаському яхт 
клубу «Парус». 

Слово з цього питання було надано Сергію Поліщуку. Він повідомив, що цей запит 
було направлено головній бухгалтерці ГО «ВФУ», яка надала висновок, в якому зокрема 
зазначила неможливість використання стартових внесків на благодійність, бо вони 
повинні використовуватися виключно для проведення змагань, а саме на придбання 
необхідного обладнання, технічного забезпечення змагань чи нагороджувальної 
атрибутики. 



Після обговорення було запропоновано виконавчому директору підготувати 
відповідь керівнику ВП ГО «ВФУ» «Федерація вітрильного спорту у Черкаський області» 
з урахуванням висновку головної бухгалтерки, згідно з положеннями Статуту ГО «ВФУ». 

ВИРІШИЛИ: виконавчому директору підготувати відповідь керівнику ВП ГО «ВФУ» 
«Федерація вітрильного спорту у Черкаський області» з урахуванням висновку головної 
бухгалтерки,  згідно з положеннями  Статуту ГО «ВФУ». 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

6 0 1 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
4.1. Виконавчому директору підготувати відповідь керівнику ВП ГО «ВФУ» 

«Федерація вітрильного спорту у Черкаський області» з урахуванням висновку 
головної бухгалтерки, згідно з положеннями Статуту ГО «ВФУ». 

СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ П’ЯТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Розгляд заяв про вступ до ГО «ВФУ».  
Доповідач: Олександр Ткач. 
Доповідач повідомив присутніх, що до ГО «ВФУ» надійшли заяви щодо прийняття 

до ГО «ВФУ нових членів від:  

- ВП ГО «ВФУ» «Київська міська вітрильна федерація» − 2 особи  
- ВП ГО «ВФУ» «Федерація вітрильного спорту у Дніпропетровській області − 38 осіб. 
Олександр Ткач зазначив що з 40 кандидатів лише один не виконав умови вступу. 
Після ознайомлення зі списком кандидатів у члени ГО «ВФУ» було запропоновано 

прийняти до членів ГО «ВФУ» 39 осіб. Заяву кандидата, що не виконав умов Статуту 
щодо  вступу  розглянути після виконання ним цих умов. 

ВИРІШИЛИ: прийняти до членів ГО «ВФУ» 39 осіб. Заяву кандидата, що не виконав 
умови Статуту щодо вступу  розглянути після виконання ним цих  за умов.  

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

6 0 1 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
5.1. Прийняти до членів ГО «ВФУ» 39 осіб.  
5.2. Заяву кандидата, що не виконав умов Статуту щодо  вступу розглянути 

після виконання ним цих умов. 
СЛУХАЛИ: ПИТАННЯ ШОСТЕ ПОРЯДКУ ДЕННОГО. 
Різне. 
6.1. Щодо оплати стартових внесків для участі у чемпіонаті України в класах 

ILCA та ULTRA. 
Доповідач: Сергій Поліщук. 

Доповідач повідомив присутніх, що у зв’язку з більш тривалим, ніж зазвичай,  
терміном розгляду військовою адміністрацією подання ГО «ВФУ» щодо надання дозволу 
на проведення чемпіонату України в класах ILCA та ULTRA, підписання відповідного 
наказу Мінмолодьспорту відбулося пізніше запланованого терміну, що позбавило 
учасників  можливості  вчасно сплатити стартові внески.  

Після обговорення було запропоновано: як виняток, не застосовувати під час 
реєстрації для участі у змаганні 20% збільшення стартового внеску.  

Вирішили: як виняток не застосовувати під час реєстрації для участі у чемпіонаті 
України в класах ILCA та ULTRA  20% збільшення розміру стартового внеску. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

7 0 0 0 
Рішення прийнято. 



УХВАЛИЛИ:  
6.1. Як виняток, не застосовувати під час реєстрації для участі у чемпіонаті 

України в класах ILCA та ULTRA 20% збільшення розміру стартового внеску. 
6.2. Щодо неповернення екіпажу яхти класу «470» з міжнародних змагань. 
Доповідач: Євген Мойсеєнко. 
Доповідач повідомив присутніх що екіпаж яхти класу «470» у складі Білогородського 

Михайла та Заточної Поліни, який було відряджено на чемпіонат Європи до м. Канни 
(Французька Республіка, з 04 по 12 травня 2024 року), порушив умови відрядження і 
своєчасно не повернувся до України. Це може дуже негативно вплинути на подальші 
відрядження за кордон членів національної збірної команди України з вітрильного спорту. 
Для пояснень слово було надано Ігорю Матвієнку, голові «Української асоціації яхт класу 
470».  

Ігор Матвієнко поінформував присутніх про склад екіпажу, про їх посередні 
досягнення, про придбання ними за власний кошт матеріальної частини (човен, щогли, 
вітрила), про наполегливе просування екіпажу з боку СДЮСШОР з вітрильного спорту 
міста Києва ім. Ю. Г. Даценка. Про намагання зв’язатися із спортсменами їх тренера, 
інших відповідальних осіб, які не принесли результатів, тому що вони не виходять на 
зв’язок.  

Після детального обговорювання ситуації було запропоновано створити робочу 
групу на чолі з Євгеном Мойсеєнком для віднаходження можливостей щодо 
встановлення зворотного зв’язку зі спортсменами, з’ясування обставин їхнього 
неповернення, та опрацювання методів та важелів для повернення екіпажу до України. 

Вирішили: створити робочу групу на чолі з Євгеном Мойсеєнком для 
віднаходження можливостей щодо встановлення зворотного зв’язку зі спортсменами, 
з’ясування обставин їхнього неповернення, та опрацювання  методів та важелів для 
повернення екіпажу до України. 

Результати голосування: 
За пропозицію Проти пропозиції Утримався Не брав участі 

7 0 0 0 
Рішення прийнято. 
УХВАЛИЛИ:  
6.2. Створити робочу групу на чолі з Євгеном Мойсеєнком для віднаходження 

можливостей щодо встановлення зворотного зв’язку зі спортсменами, з’ясування 
обставин їхнього неповернення, та опрацювання методів та важелів для 
повернення екіпажу до України. 
 

 
 

Євген МОЙСЕЄНКО 
Головуючий на засіданні 

Олександр ТКАЧ 
Секретар на засіданні  

 
 

  



Додаток 1 до протоколу 
 
Подання від Комітету з проведення змагань  
 

Склад суддівської колегії для участі в Всеукраїнських змаганнях  Вітрила 
Миколаївщини Тилігульський лиман.  04-08 червня 2024р  

 
№ 
з/п 

Прізвище, ім’я, по 
батькові 

Суддівська 
категорія 

Посада Територіально-
адміністративна 

одиниця 
 
1 Шишка Лариса Суддя нац. 

категорії 
Голова Перегонового 
комітету 

Херсонська обл. 

3 Шумілов Сергій  Суддя нац. 
категорії 

Протестовий комітет 
Головний вимірювач 

Миколаївська обл. 

4 Коломієць Анастасія  Суддя нац. 
категорії 

Протестовий комітет м. Київ  

5 Киселева Юлія Суддя І 
категорії 

Бюро Регати м. Київ 

6 Шумилова Дар'я Суддя 1 
категорії 

Бюро регати 
 

Миколаївська обл. 

7 Чеботарьов Валерій  Суддя нац. 
категорії 

Перегоновий комітет. Одеська обл. 

8 Саакян Юрій Суддя І 
категорії 

Перегоновий комітет. Полтавська обл.. 

9 Удотов Юрій Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. Миколаївська обл. 

10 Блюммер  Олександр Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. Одеська обл. 

11 Ерошина Вікторія Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. Миколаївська обл. 

12 Хрипко Елена Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. Миколаївська обл. 

13 Дмитренко Катерина Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. м. Київ 

14 Каплунов Олексій Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. Одеська обл. 

15 Мосензов Михайло Суддя 2 
категорії 

Перегоновий комітет. Миколаївська обл. 

16 Поставчук Віталій Суддя 2 
категорії 

Протестовий комітет Миколаївська обл. 

17  Журавльов Юрій Суддя нац. 
категорії 

Протестовий комітет Миколаївська обл. 

 
Судді національної та першої категорій які не виконали вимог Положення про сплату 
членських внесків до 31 травня 2024 року будуть виключені зі списку та можуть бути 
замінені. 
 
 
 
Голова комітету по проведенню змагань                             Сергій Шумілов 

 


